
 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
Készült a Hajdúnánás Városi Önkormányzat Képviselő-testületének 2020. február 
12-én - szerdán - du. 17,00 órakor megtartott   k ö z m e g h a l l g a t á s á r ó l. 
 
A közmeghallgatás helye: a Nánás Pro Cultura Nonprofit Kft. – Bocskai Filmszínház 
moziterme (4080 Hajdúnánás, Köztársaság tér 16.) 
 
Jelen vannak a közmeghallgatás megkezdésekor: Szólláth Tibor polgármester,  
Dr. Csiszár Imre alpolgármester, Nagyné Legény Ildikó alpolgármester, Török István 
alpolgármester, Bakó Sándor, Bódi Judit, Dózsa Miklós, Dr. Éles András, Kállai Zsolt, 
Nagyné Juhász Krisztina, Oláh Miklós, Ötvös Attila képviselők. 
 
A közmeghallgatáson részt vett még: Lakatos Ádám, a Hajdúnánási Gyermek és 
Ifjúsági Önkormányzat polgármestere 
 
A Hivatal részéről jelen vannak: Dr. Kiss Imre jegyző, Maginé dr. Csirke Erzsébet 
aljegyző, a Hajdúnánási Közös Önkormányzati Hivatal iroda és csoportvezetői és 
dolgozói, Ötvös Katalin jegyzőkönyvvezető 
 
A közmeghallgatáson megjelentek az önkormányzat bizottságainak tagjai, a városban 
működő intézmények, gazdasági társaságok, civil szervezetek vezetői és munkatársaik, 
valamint a város lakossága részéről 50 fő.  
 
Szólláth Tibor polgármester úr köszöntötte a közmeghallgatáson megjelenteket, 
valamint a TV-n keresztül a város lakosságát. Megállapította, hogy a közmeghallgatás 
12 fő képviselő jelenlétével határozatképes és azt megnyitotta. 
Bevezetőjében megfogalmazta, hogy céljuk az, hogy Hajdúnánáson élni lehetőség 
legyen és ne hátrány. A napirendi pont kapcsán elmondta, hogy a 2020. évi 
költségvetés tervezetének lakossági megismertetésére kerül sor. Ezek után kivetítő 
segítségével ismertette a város lakosságával a 2020. évi számadatokat.  
A költségvetés főösszege 2020. évben 5 milliárd 165 millió Ft, ez kevesebb, mint a 
2019. évi volt, ennek az oka a fejlesztési források különbsége. A tervezett helyi 
adóbevétel 952 millió Ft, az emelkedés oka a gazdasági helyzet növekedése. 
Elmondta, hogy a költségvetés bevételi oldalát mérsékelt optimizmussal, a kiadási 
oldalát pedig úgy tervezték, hogy az megfelelő legyen az intézményrendszernek, a 
gazdasági társaságoknak, a hivatalnak és az önkormányzati tevékenységeknek is. 
Elmondta, hogy jelenleg a kiadási oldal 217 millió Ft-tal több, mint a bevételi oldal, 
ezért törekedni kell a költségcsökkentésre és ezt az összeget 80 millió Ft-ra kellene 
redukálni. Bemutatta az adóbevételek részletes összetételét és elmondta, hogy új 
adónemek bevezetésére és adóemelésre nem kerül sor. Véleménye szerint, ha 
érdemlegesen nőnek változatlan adóterhek mellett az adóbevételek, akkor akár 
adómérséklésre is sor kerülhet, de erre csak akkor lesz lehetőség, ha a gazdasági 
folyamatok ezt a pozitív irányt mutatják továbbra is. A központi költségvetési 
támogatásoknál látható, hogy az előző évhez képest nagyságrendileg 50 millió Ft-tal 
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több forrás érkezik. Ezt követte az pénzbeli szociális ellátások, valamint a 
gyermekeket érintő kiadások költségvetési sorainak ismertetése, mely 35 millió Ft-ot, 
illetve 74 millió Ft-ot jelent. Véleménye szerint ez a költségvetés támogatja azt a 
folyamatot, amelyet már elkezdtek a családok- és fiatalok támogatásával kapcsolatban. 
Ezek a lehetőségek a Fecskeotthonok; Fecskelakások; Első lakáshoz jutók támogatása; 
1 millió Ft-ért megvásárolható közművesített telkek, valamint a 6 hónapra szóló 
fiatalok ösztönző támogatása. Elmondta, hogy sokszor kérdés az, hogy milyen 
gazdasági helyzetben van az önkormányzat és a gazdasági társaságai. Ennek kapcsán 
elmondta, hogy az önkormányzatnak három önálló gazdasági társasága van. Az egyik 
a Hajdúnánási Gyermek- és Közétkeztetési Nonprofit Kft, melynek a működése 
kiegyensúlyozott. Az étkezés minőségében szeretnének jelentős javulást elérni, az 
elmúlt időszakban a környezetet tette rendbe a társaság, így jelenlegi cél a minőség 
javítása. A második gazdasági társaság a Nánás Pro Cultura Nonprofit Kft. elmondta, 
hogy itt sincs jelentős probléma. A cégnek 210 millió Ft-os árbevétele van ennek a fele 
származik önkormányzati forrásból, a másik fele vállalkozási tevékenységből folyik 
be. Véleménye szerint az előbbiekben említett két gazdasági társaságnál némi 
megtakarítást is el lehetne érni, viszont a harmadik gazdasági társaság vonatkozásában, 
vagyis a Hajdúnánási Építő és Szolgáltató Kft. esetében erre esélyt nem lát. Elmondta, 
hogy sokszor tapasztalja ennek a témának a megjelenését Facebookon és mindenkit 
arra kér, hogy ezt ne ilyen felületen vitassák meg, mert annak helye ott nincs. 
Elmondta, hogy ennek a cégnek a nyeresége a víz és szennyvízszolgáltatásokból 
adódott, de ezek az ágazatok elkerültek egy központi igazgatás következtében, ennek 
következtében 60-80 millió Ft-os hiány keletkezett a gazdálkodásban. Ezt a likviditási 
problémát a jelenlegi képviselő-testület tudja kezelni és meg van erre minden 
lehetőség. Az önkormányzat költségvetésével kapcsolatban elmondta, hogy van egy 
komoly ingatlanvagyon, amely az elmúlt években jelentős mértékben nőtt. Elmondta, 
hogy nem cél az, hogy az összes önkormányzati lakás eladásra kerüljön, egy bizonyos 
állománynak meg kell maradnia. Összességében nagyságrendileg 1 milliárd Ft értékű 
mobil ingatlanállomány áll az önkormányzat rendelkezésére, amely szükséges lehet a 
következő 5 évben a fejlesztések megvalósításához, valamint a költségvetési 
szükségletek fedezéséhez. Elmondta, hogy az elmúlt években eladott lakások értéke 
284 millió Ft, amelyből 64 millió Ft befolyt a költségvetésbe. Ez az összeg EU-s 
források, fejlesztések önerejének a biztosítására, valamint a város lakásállományának 
rekonstrukciójához kerül felhasználásra. Bemutatásra került, hogy 2010. óta mire 
került felhasználásra a lakásalap, ezek EU-s források önerejének biztosítása, valamint 
a Bocskai utca 79. és 98. szám alatti ingatlanok felújításának az a része, melyet állami 
támogatásból nem tudtak megvalósítani. Elmondta, hogy a 2017-2021 terjedő 
időszakban 4 milliárd 534 millió Ft értékű fejlesztés valósul meg a városban Európai 
Uniós támogatással. A már említett költségvetési hiány tekintetében, amelyet 80 millió 
Ft-ra kellene csökkenteni, az intézmények azért nem szerepelnek, mert véleménye 
szerint az elmúlt években sikerült egy olyan költségvetési struktúrát kiépíteni, amiben 
érdemi megtakarítást színvonal visszaesése nélkül nem lehet megvalósítani. 
Ezt követően bemutatásra kerültek a 2020-as évben megvalósuló fejlesztések. Ezek a 
Zöld város program befejezése, Hajdúnánás távhő rendszerének rekonstrukciója, 
Oxenweg turizmusfejlesztési program, Ipari parkok, ipari területek fejlesztése, 
Bölcsődei Fejlesztési Program a volt Attila utcai óvoda átalakításával, Belterületi járda 
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és útfelújítás, Humán szolgáltatások fejlesztése Hajdúnánás vonzáskörzetében, 
Balázstelki szálláshely fejlesztése, Közösség Vezérelt Helyi Fejlesztés. A Liget 
fejlesztésével kapcsolatban elmondta, hogy ebben az évben várhatóan visszanyerheti 
régi funkcióját a terület, ehhez hozzájárul az, hogy az újszülöttek fáinak az ültetése is 
ezen a területen valósul meg. Megépítésre került a fiatalok részére egy extrém 
sportpálya, valamint létrejött egy térburkolattal ellátott rész, ami alkalmas 
rendezvénysátor felállítására, ezen felül kialakításra került egy sétány rész is. Ezen a 
területen megépítésre kerül még kerékpárút, futópálya, kondipark, valamint egy 
bekerített kutyafuttató. Ismertetésre kerültek a Közösség Vezérelt Helyi Fejlesztés 
program részei melyek a Templomkert megújítása, Termál-tó kialakítása 
pihenőhelyekkel, Lélekliget emlékpark létrehozása, a Gyermekegészségügyi 
Centrumban játszótér kialakítása, Maghy Zoltán költő szülőházának átalakítása 
kiállítótérré. Elmondta, hogy ehhez kapcsolódóan további nyertes pályázata van még a 
Cifraszűr Néptánc Egyesületnek, a Hódos Imre Sportegyesületnek, a Hajdúnánási 
Dalra Fel Egyesületnek, a Hajdú Bokréta Hagyományőrző Egyesületnek, valamint az 
önkormányzatnak vannak még benne nyertes pályázatai. A továbbiakban a 
közfoglalkoztatásban foglalkoztatottakról beszélt 2012. évtől a napjainkig. 2012-ben 
az volt a cél, hogy a szociális segélyből élőket visszaintegráljuk a munka világába, 
2020. évben a cél az elsődleges munkaerőpiacra való visszakerülés. Látható, hogy a 
létszám lényegesen csökkent a kezdetekhez képest, a 2020. évi tervezett 
közfoglalkoztatási létszám 291 fő, melyre, 418 millió Ft-ot nyert az önkormányzat. A 
közfoglalkoztatásból elsősorban a szakemberek lépnek ki, melynek következményei, a 
közfoglalkoztatási programok vállalásának csökkentése, egyes városüzemeltetési 
feladatok kivonása a közfoglalkoztatásból. Ismertetésre kerültek a 2012-2019 közötti 
időszakban ellátott feladatok a közfoglalkoztatás keretein belül.  Tájékoztatásul 
elmondta, hogy a közfoglalkoztatással kapcsolatos ellenőrzési és felügyeleti 
feladatokat Török István alpolgármesterre bízta. A továbbiakban ismertette a 
gazdaságfejlesztéssel kapcsolatos ipari területek kialakítását.  Ezt követően a 
Hajdúnánási Gyógyfürdő fejlesztési koncepciója került ismertetésre  
2011-től 2019-ig. Először a kétlépcsős rövid távú (2018-2020) majd részletesen a 
hosszú távú (2021-2025) fejlesztési programok kerültek bemutatásra. Ismertetésre 
kerültek a gyógyászati szolgáltatások bevételeinek adatai. Elmondta, hogy a jelenlegi 
színvonalon a fürdő gazdaságosan nem működtethető tovább.     
Megköszönte a figyelmet és átadta a szót a jelenlevőknek, hogy mondják el 
véleményüket, javaslataikat. 
Kérte a hozzászólókat, hogy szíveskedjenek nevüket, és lakcímüket elmondani a 
hozzászólás előtt a jegyzőkönyv részére. 
 
Máró Lajos 4080 Hajdúnánás, Munkácsy u. 10/a. szám alatti lakos elmondta, hogy 
a fürdő előtt kettő darab mozgáskorlátozottak részére kialakított parkoló van, melyből 
az egyikre kerékpártároló van helyezve. Kéri azt, hogy a kerékpártároló kerüljön 
áthelyezésre, hogy a parkoló használható legyen. A Mártírok utcán a piaccal szembeni 
mozgáskorlátozott táblával ellátott parkolókkal kapcsolatban elmondta, hogy a táblák 
túl magasan vannak elhelyezve, valamint az egyik parkoló x alakban jelölve van, ami 
azt jelenti, hogy azt használni nem lehet. Megemlítette, hogy a Bethlen Gábor körúton, 
a Bem József utcán és az Ady Endre körúton a zöld területen parkolnak a járművek. 
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Elmondta, hogy a Kálmánháza felé vezető úton a Közútkezelő kivágta a fákat, de nem 
teljesen így azok újra fognak növekedni és a látkép így szerinte nem megfelelő. 
Megkérdezte, hogy a Hajdúnánás-Tedej, valamint Hajdúnánás-Kálmánháza útvonalon 
mikor kerül felújításra az út. Továbbá kérdése volt még az, hogy az áramszolgáltató 
által végzett fák ritkítása után a hulladék elszállítása mikor történik.         
 
Máró Antal 4080 Hajdúnánás, Ady E. krt. 13. szám alatti lakos jó munkát kívánt az 
újonnan megalakult képviselő-testületnek. Véleménye szerint a lakosságnak nem 
mindig csak a rosszat kellene meglátnia, hanem a megvalósuló fejlesztéseket is észre 
kellene vennie. Az Ady Endre krt. Mártírok úti felújítással kapcsolatban megkérdezte, 
hogy az eredetileg megállapított össze elég lesz-e, vagy az árnövekedésének 
következtében változás várható. Megkérdezte, hogy a lakótelep belső udvarának a 
rendbetétele kinek a feladata, mert hiányolta a falevelek elszállítását, amelyet a lakók 
összeraktak. Megemlítette, hogy a Kossuth utcáról behajtva a piacra a pavilon sor 
mögött van egy akna, amelyen van egy fedő, de az nem aknafedő és ez így 
balesetveszélyes. Megköszönte a PÍ-víz kút megépítését, kéri a lakosságot, hogy 
becsüljék azt meg. Elmondta, hogy a belső részen lévő fali kutat vannak, akik 
piszoárnak használják. Megjegyezte, hogy a Hajdúnánási Gyermek- és Közétkeztetési 
Nonprofit Kft. mögött tapasztalta patkányok jelenlétét. Megkérdezte, hogy a 
Kenderes-kertben Jámbor Gábor részére lehetne-e emléktáblát állítani. Az ősszel és 
tavasszal tartott kihajtási és behajtási rendezvényekkel kapcsolatban elmondta, hogy 
ezeknek az eredeti elnevezése a régi hagyományok szerint gulya kiverés és gulya 
beszorulás. Kéri, hogy ezeknek a rendezvényeknek az elnevezése változzon meg.       
 
Jenei István 4080 Hajdúnánás, Arany János u. 12. szám alatti lakos megjegyezte, 
hogy jó lenne, ha a zöld hulladékot tartalmazó kukát a szolgáltató egy hónappal 
hamarabb márciusban el tudná szállítani. A Tűzoltóság előtti artézi kúttal kapcsolatban 
megkérdezte, hogy miért van oda kihelyezve a nem iható feliratú tábla.  
 
Mirkó Lajosné 4080 Hajdúnánás, Rákóczi u. 38. szám alatti lakos kéri, hogy a 
Hajdúnánási Televízió műsorainak a vetítési időpontjai jelenjenek meg a Hajdúnánási 
Újságban, mert nem mindenki használja az internetet főleg idősebb korban, viszont az 
újságot olvassák. A külső körúttal kapcsolatban megkérdezte, hogy történt-e 
egyeztetés a közútkezelővel az utak javításával kapcsolatban. Véleménye szerint a 
gyermekek számának növekedése miatt szükség lenne egy új óvoda kialakítására a 
volt Hunyadi utcai óvoda és a volt Attila utcai óvoda között, hogy ne mindenkinek a 
városközpontba kelljen a gyermekét vinnie. A fürdőfejlesztéssel kapcsolatban 
véleménye az, hogy nem jó ötlet a zöld felületek teljes beépítése, valamint az, hogy a 
nagy úszómedencében csúszda kerüljön kialakításra és javasolta, hogy a nagy 
medence fölé kerüljön fedés.      
 
Szólláth Tibor polgármester úr a felvetődött kérdésekre válaszolva elmondta, hogy a 
parkolási kultúrával kapcsolatban a közterület felügyeletet meg kell erősíteni. Az 
elmúlt időszakban nem volt cél a büntetések kiszabása, de vannak olyan élethelyzetek, 
amikor, ha valaki folyamatosan megszegi az együttélés szabályait meg kell büntetni. A 
Kross bár kapcsán elmondta, hogy folyamatosan kérik a Postát, hogy tegyék rendbe a 
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területet és jelzésként mindig azt kapják, hogy a galamb és patkányirtást is 
megrendelték, de változás mégsem történik. Elmondta, hogy van egy ígérvény arra, 
hogy a Tedej felé vezető útszakasz felújításra kerül. Az artézi kúttal kapcsolatban 
elmondta, hogy annak felújítása befejeződött, de előírás volt, hogy nem lehet 
folyamatos működésű ezért most már úgy működik, hogy meg kell nyomni egy 
gombot. A víz összetétele a jelenlegi szabványoknak nem felel meg, ezért van 
kihelyezve a nem iható feliratú tábla, de természetesen mindenki saját belátása szerint 
fogyaszthatja továbbra is. A PÍ-víz kút kapcsán elmondta, hogy oda kamerák kerülnek 
kihelyezésre, mert sajnos vannak arra utaló jelek, hogy nem mindig rendeltetésszerűen 
van használva. A patkányok megjelenésére vonatkozóan elmondta, hogy ez a 
városiasodás következménye. Az irtásukkal kapcsolatban elmondta, hogy összhangba 
kell hozni a város területén és a csatornákban folyó irtási folyamatokat. Máró Antal 
felé jelezte, hogy a Kendereskerttel kapcsolatos felvetéseit tudják vállalni és ezt rendbe 
tudják tenni. Jenei István felvetésére válaszolva elmondta, hogy felveszi a kapcsolatot 
a hulladékszolgáltató céggel, hogy van-e lehetőség arra, hogy a barna fedeles kukákat 
egy hónappal hamarabb szállítsák el. Mirkó Lajosné kérésre elmondta, hogy tudja 
támogatni azt, hogy a helyi televízió műsorainak vetítési időpontjai jelenjenek meg a 
Hajdúnánási Újságban. A körút javításával kapcsolatban elmondta, hogy lépésben 
haladnak az egyeztetések és a legutóbbi elfogadott része az a Hajdúnánás-Tedej 
útszakasz felújítása. A következő lépés a körút felújításának egyeztetése, de nyilván 
nem egyszerű a helyzet. Új óvoda kialakításával kapcsolatban elmondta, hogy erre fel 
kell készülni, mert jó eséllyel szükség lesz annak kialakítására azon a területen, ahol a 
két óvoda megszüntetésre került. A fürdővel kapcsolatban elmondta, hogy azok a 
felvetések, amelyeket megemlített Mirkó Lajosné megfontolandóak, de nyilván úgy 
felújítani nem lehet, hogy közben minden az eredeti állapotban marad.      
 
Máró Lajos 4080 Hajdúnánás, Munkácsy u. 10/a. szám alatti lakos megkérdezte, 
hogy a Bocskai utcán a volt rendőrség épülete kinek a tulajdona és mi lesz az épület 
sorsa. 
 
Szólláth Tibor polgármester úr válaszában elmondta, hogy tudomása szerint a 
magyar állam tulajdonában van az épület és már többször volt rá alkalom, hogy 
értékesíteni szerették volna. Elmondta, hogy az új sportcsarnok megépült és következő 
lépésként a képviselő-testület döntött arról, hogy a helyi kézilabda egyesülettel 
közösen a régi sportcsarnoknak a küzdő tere felújításra kerül, remélhetőleg egy  
100 %-os támogatottságú pályázat keretein belül. Ezzel összefüggésben elmondta, 
hogy a régi rendőrség épülete alkalmas lenne egy sport campus kialakítására, de ez 
még távolabbi cél.  
 
Mirkó Lajosné 4080 Hajdúnánás, Rákóczi u. 38. szám alatti lakos megkérdezte, 
hogy a Tűzoltóság előtt elhelyezett régi tűzoltó autó jelenleg felújítás alatt áll, vagy 
végleg elvették a helyéről. 
 
Szólláth Tibor polgármester úr válaszában elmondta, hogy megkérdezte a 
kirendeltség vezetőt, aki elmondta, hogy felújítás alatt áll és vissza fog kerülni az 
eredeti helyére. 
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Kiss József 4080 Hajdúnánás Bocskai u. 36. szám alatti lakos megköszönte a 
polgármester úrnak a bemutatott beszámolót, valamint köszönetet mondott azoknak, 
akik ennek az összeállításában részt vettek. Problémaként felvetette, hogy mivel az 
utóbbi időben sok csapadék hullott, így a Bocskai utca mindkét oldalán megáll a víz, 
ami lazítja az út szélét és a közlekedést is korlátozza, mert a kerékpárúton nem lehet 
haladni. Elmondta, hogy az utcában nem felszíni, hanem mélyépítéssel megoldott a 
csapadékvíz elvezetése, véleménye szerint ez, az idő múlásával tönkrement és azt újjá 
kellene építeni, hogy visszanyerje eredeti funkcióját. Elismerését fejezi ki a felszólalók 
irányába, melyben megjelenik az a közös fajta gondolkodás, amelyet mindenki 
számára célként kellene megfogalmaznia. Véleménye szerint az alternatív 
vízlelőhelyek tisztántartásánál meg lehetne azt tenni, hogy aki azokat használja, visz 
magával megfelelő szerszámokat és összesepri adott esetben a leveleket. Egyetért 
azzal, hogy nem lenne szerencsés a fürdőben a nagy medence megfelezése egy 
csúszdával.   
 
Szólláth Tibor polgármester úr válaszában elmondta, hogy a Bocskai utcai 
csapadékvíz elvezetésének ügyét az illetékes kollégák megnézik, aztán megteszik a 
megfelelő intézkedéseket. 
 
Mivel több kérdés, észrevétel nem volt, Szólláth Tibor polgármester úr megköszönte   
a megjelenést, a végzett munkát és a közmeghallgatást du. 19,00 órakor bezárta. 
 
 
 

kmft. 
 

 
 
 
 Szólláth Tibor      Dr. Kiss Imre  
  polgármester            jegyző 
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